
REFERAT AF BESTYRELSESMØDE TORSDAG DEN 4. AUGUST 2022  

AFTENSMAD KL. 17. SELVE MØDET STARTER KL. 17.45 

 

 

Inviterede: Tasha Hoppe, formand 

  Jytte Jensen, kasserer 

  Allan Dahl 

  Sofia Fromberg 

  Villy Nielsen 

                             Sune Carlsen 

  Louise Bjarnarson, suppleant   

 

Fraværende:  Anna Bjarnarson 

  Lee Robinson, suppleant   

 

Punkt Detaljer 

Valg af ordstyrer og referent Sofia og Sune valgt som ordstyrer og referent. 

Godkendelse af referat Referatet blev godkendt med den rettelse, at 
Sune var til stede på mødet. 

Formanden: Sager til orientering En havelejer har klaget over grene fra en nabos 
store træ, som står tæt på skel. Havelejeren har 
skriftligt bedt bestyrelsen om at tage stilling. 
Sune kigger på det. 
 
Der var problemer med afspærring af indkørslen i 
syd i forbindelse med Spejdernes Lejr 2022. 
Arrangørerne var for langsomme om at få sat 
afspærring og skilte op, men foreningens vej har 
ikke taget skade. Ud over det har der ikke været 
nogen udfordringer for foreningen. 
 

Kassereren: Sager til orientering En lille håndfuld havelejere er i restance med 
betaling af haveleje. Kolonihaveforbundet 
orienterer kassereren, hvis der skal sendes et 
påkrav. 
 
Udgifterne holder sig pænt i ro. Regning for 
udretning af vejen er endnu ikke modtaget. 
 

Hvordan skal ordensreglernes § 5, stk. 4, 
håndhæves? 
 

• Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra en 
havelejer, som føler sig generet af naboens 
hønsehold. Det viser sig, at begge havelejere 
holder høns uden bestyrelsens tilladelse.  

•  
• I henhold til ordensreglernes § 5, stk. 4, skal en 

havelejer have bestyrelsens tilladelse til at holde 



høns. Forud for bestyrelsens eventuelle tilladelse, 
skal en havelejer, som ønsker at holde høns, 
indhente skriftlig accept fra alle havelejere, som 
havelejeren har fælles skel med – herunder 
foreningen. Fælles skel er også naboer med 
hjørne mod den pågældende havelejer, vurderer 
bestyrelsen. 

•  
• Bestyrelsen vurderer, at bestyrelsens tilladelse og 

naboernes accept kan afhænge af hønseholdets 
placering. Bestyrelsen vurderer desuden, at 
bestyrelsens tilladelse følger havelejeren og ikke 
haven. Desuden ophører tilladelsen efter 
bestyrelsens vurdering, når et hønsehold 
ophører. Folk, som erhverver en have, efter at 
bestyrelsens tilladelse er givet, kan ikke trække 
den skriftlige accept til hønseholdet tilbage.  

• En havelejer kan altid klage skriftligt til 
bestyrelsen, hvis hønseholdet medfører store 
gener. 

Efter bestyrelsens vurdering gælder Høje 
Taastrup Kommunes Regulativ for fuglehold for 
hønsehold i foreningen på de områder, hvor 
foreningens ordensreglerne ikke fastsætter 
regler. Hvor foreningens ordensregler er mest 
restriktive, er det ordensreglerne, der er 
gældende. Når bestyrelsen overvejer at give en 
tilladelse, kan bestyrelsen stille krav, som sikrer, 
at kommunens regulativ kan forventes overholdt. 

Bestyrelsen overvejer, om der skal fremsættes 
forslag om ændrede ordensregler for hønsehold 
til generalforsamlingen. Bestyrelsen har bl.a. 
fokus på, om en tilladelse kan trækkes tilbage, 
hvis hønseholdet skaber rotteproblemer. 

Link til kommunens regulativ for fuglehold lægges 
på foreningens hjemmeside. 
 

Kommunikation om 
affaldssortering/sorteringsvejledning 

Bestyrelsen konstaterer, at der er mange 
havelejere, som endnu ikke har hentet deres 
affaldspakke. Det er vigtigt, at alle får sorteret 
affaldet rigtigt, så det kommer i de rigtige 
containere. Bestyrelsen vil fortsætte med at 
opfordre til, at man får sin pakke hentet. 



Eventuelt En havelejer har henvendt sig vedrørende 
fældning af træer. Sune svarer: Foreningen kan 
ikke påtage sig flere udgifter i år på grund af 
udgifterne til affaldsgårdene. Derfor kan der ikke 
bruges penge på fældning af træer i 2022. 
 
Villy sørger for at skaffe myrepulver til 
affaldsgårdene til næste fællesarbejdsdag. 
 
Beplantningen langs vejen ned til Hedeland gror 
meget vildt. Louise undersøger, hvem der har 
ansvaret for at klippe. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sager i proces – til opfølgning på næste bestyrelsesmøde  

Opfølgning: kortlægning af trailere Der er begrænset med p-pladser og der holder 
mange trailere på foreningens p-pladser. Anna 
kortlægger, hvilke trailere der er ejet af aktive 
havelejere og om, hvorvidt der er nogle trailere, 
som kan fjernes, hvormed vi kan frigøre 
parkeringspladser. Herunder, vil det også blive 
undersøgt om der er nogle trailere, der står 
henstillet på p-pladserne. 
 

Opfølgning: Postkasser Efter nedrivning af den gamle affaldsgård i midt, 
mangler der et sted til postkasserne. Bestyrelsen 
beslutter, hvor postkasserne skal være i stedet 
for. 
 
Anna tager teten på at kortlægge, hvilke 
postkasser der er i brug og hvem der ejer dem. 
Deadline er den 6. september. 
Inaktive postkasser vil blive fjernet. 
 

Møde om handicapparkering Bestyrelsen er ikke nået til enighed i spørgsmålet 
om handicapparkering.  
Bestyrelsen holder derfor et separat temamøde 
om parkering i oktober, hvorunder 
handicapparkering indgår.  
Sune, Allan og Sofia laver oplæg. Sofia laver til 
Doodle til møde i oktober  
Sofia skriver mail til Ole om ovenstående og 
skriver, at han indtil mødet skal holde på 
parkeringspladsen som alle andre. 
 

 


